
Stavební práce pokračují rekonstrukcí chodníku 
okolo městského úřadu, začaly práce na opravě 
opěrné zdi na Sokolském vrchu. Vypsána byla 
výběrová řízení na zhotovitele rekonstrukce 
ulice Novina a také úpravu náměs� pro otáčení 
autobusů, abychom konečně ulevili ulicím       
Čs. Armády a Krátká. Bohužel se vše velmi vleče 
a chápu všechny, kterých se tato situace dotýká 
a děkuji za jejich trpělivost. Podobná situace je i 
v přízemních prostorách budovy městského 
úřadu. I zde se snažíme aby rekonstrukce byla 
provedena co nejdříve. Využi� těchto prostor 
by měla najít provozovna nové lékárny, která 
tak zoufale v našem městě momentálně chybí. 
Rada města j iž  schvál i la  konkrétnímu 
provozovateli pronájem těchto prostor              
a  n á j e m c e  j e  p ř i p r a v e n  p o  p ř e d á n í 
dokončených prostor zahájit provoz. 

dostáváte do rukou letní vydání 
Benešovských novin, které jsme 

k o n c i p o v a l i  d o  t r o c h u 
menšího formátu, nežli jste  
p o  d l o u h á  l é t a  z v y k l í . 
D ů v o d e m  j e  p ř e d e v š í m 
prak�čnost menšího formátu, 
především v elektronické 
p o d o b ě .  N a  m o b i l n í c h 

zařízeních bude lépe č�vější, ale 
věříme, že i v papírové podobě 

bude tento formát prak�cký a bude čtenářům 
vyhovovat. Co se týče obsahu, pak rozsah stran 
je dvojnásobný, tedy veškeré informace, které 
by obsáhlo vydání v původním formátu, 
obsáhne i tento formát poloviční.

Brzy se již také dočkáme nové podoby 
webových stránek města, které jsou již hotové  
a prochází korekturou a testovací fází. Jejich 
uvedení do provozu plánujeme na přelom 
července a srpna. Stránky jsme se snažili 
zpřehlednit a zjednodušit jejich strukturu. 
Rovněž  budou nově tzv.  responz ivn í ,                   
to znamená, že jejich zobrazování bude 
op�malizováno pro všechna zařízení. Jinými 
slovy, také na mobilu budou stránky přehledně 
zobrazovány.

Ohlédneme-li se za minulým měsícem, pak 
červen byl poměrně pestrý na různé akce 
kulturní i sportovní, ze kterých najdete na 
následujících stránkách články i fotogalerie. 
Zmínil bych především Benešovský slunovrat, 
což je akce tradiční a z novinek například T-
mobile olympijský běh, který jsme uspořádali 
prvním ročníkem a byla to akce vydařená. 

Všem, kteří se podíleli na organizaci, moc 
děkuji. Především dobrovolníkům z tenisového 
oddílu.  

V letním kině září nové plátno a hned na první 
letošní promítání přišla rekordní návštěva     
366 diváků.

Žádná z výše zmiňovaných akcí se neudělá sama 
a velký dík patří všem, kdo se na jejich 
organizaci podílí.

                                   Pavel Urx, starosta města

Přeji Vám krásný čas dovolených a prázdnin.

Z dalších nových akcí to byl třeba koncert            
v zámeckém parku „Živá zahrada”. Během léta 
proběhnou ještě další  dva.  Atmosféra 
zámeckého parku je velmi příjemná a doufám, 
že se podobné akce stanou tradicí.

Benešovské
noviny
Benešovské
noviny
Benešovské
noviny

Milí Benešováci,



Z historie našeho města - koupání v Benešově nad Ploučnicí
Koupání  v  Benešově nad Ploučnicí              

ve 20. a 30. letech 20. stole� dle vzpomínek 

paní Marie Stadler
„Když jsme byli ještě hodně malí, naše 

maminka s námi chodila přímo do Ploučnice. 

Na jejím pravém břehu se chodilo koupat do 

míst bývalé valchy brankou u tzv. Doktorského 

mlýnu čp. 179 v ulici Boženy Němcové. Tam byl 

a stále je velký jez, kde jsme trávili hodně 

krásného času. Zdatnější plavci využívali vodní 

příkop u továrny Münzberg (Interkov).            

Po nějaké době na to hlídači z továrny přišli      

a místo zajis�li ostnatým drátem. Museli jsme 

tedy hledat jiné místo na koupání. Dalším byl 

jez asi 200 metrů od mostu přes řeku směrem 

na Děčín(u tkalcovny Benaru 02). Ten jsme 

přecházeli i s oblečením v ruce z levého břehu 

na pravý. Občas jsme použili jez jako skluzavku 

– to našim plavkám příliš nesvědčilo. 
                                          Vladimír Šefl, 2019Když jsme byli o něco starší, chodilo se 

koupat za městskou elektrárnu. Od 14 let zde 

se užívaly šatny zvlášť pro chlapce a dívky.  

Stála zde i dřevěná podlaha, na které se 

báječně opalovalo.   
Ten, kdo žil na Novém městě (část města   

„za šraňkami“ s centrem kolem bývalého 

Benaru 01), chodíval se koupat do tzv. knížecí 

hlubiny na levobřežní straně Ploučnice.           

Za pěkného počasí jste si připadali, jako byste 

plavali v bazénu. K dispozici zde byly 

převlékárny i menší terasa na opalování. 

Chodilo sem opravdu hodně benešovských      

a často zde byl namačkaný ručník na ručníku. 

Ten, kdo se nekoupal,  mohl hrát hry                   

s kamarády, číst si knihu, nebo si tajně vykouřit 

zakázanou cigaretu. Dalo se tam jít k místu 

zvanému „u horního konšela“. Bylo to 

nejhlubší místo na Ploučnici a dalo se zde          

i slušně skákat. Malé dě� se koupaly trochu 

blíže k Ma�auschovo továrně (Benar 01), kde 

byla hloubka vody naopak opravdu mělká.“
Po druhé světové válce se intenzivně řešila 

výstavba městského koupaliště. V roce 1946 

navrhla městská rada vybudovat koupaliště      

u elektrárny, dále padl návrh mít koupaliště     

u Fran�škova nad Ploučnicí. Nakonec bylo 

zajištěno místo u obecné školy, kde stojí 

koupaliště dodnes.

V Sokolovské ulici čp. 117 býval kdysi hos�nec U Modré hvězdy. Krom toho, zde 
sídlilo též povoznictví s prodejem uhlí. Jeho majitelem byl Karel Preiss. Bohužel roku 
1911 se pan Preiss zabil po pádu ze žebříku, když ho při trhání hrušek bodla vosa       
a on se leknu�m zří�l k zemi. Ještě před uhlím byla na tomto místě barvírna             
a předkové uhlíře Preisse byli barvíři. Proto se tomuto uhlíři široko daleko neřeklo 
jinak, než … viz tajenka.

Luš�li jste v červnovém čísle dobře? Před časem proběhlo zcela nenápadně 
výročí ins�tuce, která byla v Benešově nad Ploučnicí založena již 3. února 1869       
a město jako takové do jejího startu investovalo ve své době 5200 zlatých. Tento rok 
slavíme 150 let od založení benešovské spořitelny.

Pro červenec zde máte další křížovku z dějin našeho města.

Křížovka







Naše město recyklací elektrospotřebičů 
výrazně ulevilo životnímu prostředí

Snaha obyvatel města recyklovat staré     

a nepoužívané elektrospotřebiče se již 

několik let vyplácí. Naše město obdrželo 

cer�fikát vypovídající o přínosech třídění    

a recyklace elektrozařízení.

V  s o u č a s n é  c h v í l i  m a j í  Č e š i 

prostřednictvím sběrné sítě společnos� 

ASEKOL k dispozici více než 17 000 sběrných 

míst. To je pětkrát více než například            

v ekologicky vyspělém Rakousku. Sběrný 

dvůr je již v každé středně velké obci. 

Zároveň ulice a separační stání jsou 

doplněny o kontejnery na drobné elektro. 

Každý, kdo má zájem třídit vysloužilé 

elektro, si může najít nejbližší sběrné místo 

na www.sberne-dvory.cz nebo na webu: 

www.cervenekontejnery.cz.

prezentovány jako spotřeba energie, 

surovin, emise do ovzduší, vody a produkce 

odpadu. Konečná bilance vyzněla pro 

zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně 

pozi�vně, a to ve všech aspektech.

Loni občané odevzdali k recyklaci            

7 946,83 kilogramů starých spotřebičů.

Díky environmentálnímu vyúčtování 

společnos� ASEKOL můžeme nyní přesně 

vyčíslit, o kolik elektrické energie, ropy, uhlí, 

primárních surovin či vody jsme díky 

recyklaci vysloužilého elektra ušetřili 

ekosystém Země. Víme také, o jaké 

množství jsme snížili produkci skleníkových 

plynů Co2 nebo nebezpečného odpadu. 

Informace vycházejí ze studií neziskové 

společnos� ASEKOL, která s městem 

dlouhodobě spolupracuje na recyklaci 

vytříděných elektrozařízení.

Navíc jsme snížili emise skleníkových 

plynů o 19,68 tun CO2 ekv., a produkci 

nebezpečných odpadů o 89,66 tun.

Z  C e r � fi kát u  E nv i ro n m e ntá l n í h o 

vyúčtování společnos� ASEKOL vyplývá,     

že občané našeho města v loňském roce 

vyřadili 7 946,83 kilogramů elektra. Tím,     

že jsme ho následně předali k recyklaci, 

jsme uspořili  88,36 MWh elektřiny,              

4 130,17 litrů ropy, 428,05 m3 vody              

a 4,38 tun primárních surovin.

Výsledek studie jednoznačně prokázal,     

že zpětný odběr elektrozařízení, i těch 

nejmenších, má nezanedbatelný pozi�vní 

dopad na životní prostředí. Když si 

uvědomíme, že recyklace běžných 100 

televizorů uspoří spotřebu elektrické 

energie pro domácnost až na 4 roky nebo 

ušetří přibližně 400 litrů ropy potřebných   

až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to 

impozantní čísla. Pozi�vní zprávou pro 

uživatele počítačů také je, že odevzdání      

10 vysloužilých monitorů ušetří spotřebu 

energie potřebnou pro chod notebooku    

po dobu necelých 5 let. Všichni �, kdo 

tříděním takto zásadně přispívají k ochraně 

životního  prostředí, si zaslouží obrovský 

dík.

Studie LCA posuzuje systém zpětného 

odběru vysloužilého elektrozařízení. 

Hodno� jejich sběr, dopravu a zpracování   

a ž  d o  o ka m ž i ku  fi n á l n í  r e c y k l a c e 

jednotlivých frakcí vyřazených spotřebičů 

do nového produktu. Pro každou frakci byly 

vyčísleny dopady na životní prostředí. 

Výsledky studie jsou



Včelaři jako součást Benešovského slunovratu

Mockrát děkujeme za podporu a pomoc 
zástupcům města a zaměstnancům služeb. 
Poděkování patří také Českému svazu 
včelařů, který nás opakovaně sponzoruje 
formou propagačních materiálů. Děkujeme 
také všem milým návštěvníkům, kteří nás 
znovu ujis�li v tom, že naše práce má smysl.    
Z akce jsme odešli s příjemným pocitem         
a těšíme se na další setkání v příš�m roce.    

Základní organizace Českého svazu včelařů 
Benešov nad Ploučnicí se již čtvrtým rokem 
podílela na programu sobotních oslav letního 
slunovratu. Tentokrát byla celá prezentace    
v příjemném prostředí zámecké zahrady.  
Jako vždy jsme nabízeli v prodejním stánku 
produkty, o které mají návštěvníci zájem         
- med od několika včelařů, oblíbené medové 
perníčky, svíčky ze včelího vosku, propolisové 
produkty a další drobnos�. Nechyběla 
ochutnávka medu zdarma, tentokrát 
záměrně med květový i medovicový. Složení, 
původ a chuť těchto medů je natolik odlišná, 
že mnozí konečně pochopili, jaká je škoda 
upřednostňovat jen jeden z nich a nevyužívat 
přednos� druhého. Vedle stánku byl 
postaven stůl se značným množstvím 
informačních materiálů – letáčky o medu 
včetně receptů, velký info panel o životě včel 
a dřevěný nástavek s rámky, které imitují 
reálný pohled do úlu na fotografiích. Fotky 
jsou doplněné popisem, takže není třeba 
výkladu včelaře. Jde o interak�vní prvek, 
zájemci si mohou vzít rámek do ruky, jakoby 
ho právě vyndali z úlu i se včelami. Je tak 
možné studovat  uložený  pyl ,  z imní 
zavíčkované zásoby medu, rozdíly v buňkách 
plodu dělnic, trubců i matek a změnu 
voskových plástů v průběhu času. Největším 
lákadlem byly jako každý rok dva prosklené 
úly se živými včelami, u kterých byl po celý 
den k dispozici místní zkušený včelař, aby 
vyprávěl o včelách a zodpovídal dotazy.          

V ukázkových úlech je snadné pozorování 
běžného chování včel, které je jinak skryté ve 
tmě běžného úlu. Zvědaví přihlížející se mohli 
seznámit s rozdíly mezi jednotlivými 
příslušníky včelí rodiny. Matka se nenechala 
rozptylovat a ukládala vajíčka do buněk, 
později bylo vidět i jak odpočívá a včely o ni     
v kruhu pečují. Každoročně myslíme také        
na dě�. Rozdali jsme téměř 100ks balonků      
s logem ČSV, volně k odběru bylo pexeso, 
několik druhů omalovánek a školní rozvrhy 
hodin. A protože jsme chtěli dě� zapojit       
do akce, připravili jsme stůl, židličky, výtvarné 
potřeby a požádali o obrázky podle jejich 
fantazie, samozřejmě se včelí téma�kou.     
Na konci dne se sešlo krásných 43 obrázků    
od dě� ve věku 2-11 let. Obrázky jsme si 
nechtěli nechat jen pro sebe a tak vznikla pod 
stříškou u včel galerie. Tahle ak�vita zaujala 
malé množství chlapců a tak se pokusíme 

příště nabídnout něco poutavějšího pro 
všechny.

                                        Elena Zichová



Za žáky z přípravky a 1. – 3. tříd přijelo       
v pondělí 10. 6. 2019 hereckého duo            
z Divadla KK ve zvířecích kostýmech, aby 

dě� v představení O pejskovi a kočičce 
provedlo dě� čtyřmi známými pohádkami  
z dílny Josefa Čapka.

       Mgr. M. Rejmanová, Mgr. M. Šmídová 

Ve čtvrtek 6. 6. 2019 se v aule budovy 
NOVA konal koncert žáků ZUŠ Žandov.    
Žáci předvedli svým spolužákům, co se        
v tomto školním roce naučili a jaké udělali 
hudební pokroky. Zazněly zde flétny, 
kytara, klavír i sólový zpěv. Nejvíce však 
posluchače zaujala hra na bubny. Přejeme 
současným i budoucím hudebníkům 
mnoho úspěchů. 

V pátek 21. června 2019 se naši žáci, ať  
jako účinkující nebo jako diváci, zúčastnili               
v benešovském letním kině akce „Hudba 
spojuje“ pořádané v rámci Benešovského 
slunovratu. V rámci programu vystoupili 
žáci naší školy, žáci ZUŠ Žandov a také žáci 
přátelské školy Pestalozzi Gymnasia 
Heidenau. 

Naši žáci pod jejich vedením plnili různé 
druhy úkolů, při jejich řešení se rozhodovali 
sami za sebe, pracovali v týmech, vedli 
dialog, učili se argumentovat i přijímat 
názor pro�strany. 

Ve středu 12. 6. 2019 měli žáci 7. - 9. 
ročníků možnost zažít netradiční způsob 
v ý u k y.  D vo u h o d i n ov ý  i nte ra k� v n í 
workshop na téma "Neztraťte se ve 

zpravodajství" si pro ně připravili žáci 
Gymnázia a Základní školy da Vinci               
z Dolních Břežan u Prahy. 

Naši žáci i žáci, kteří „vedli výuku", byli 
vzájemnou interakcí velmi mile překvapeni. 
Akce byla oboustranně přínosná a určitě 
přinesla další inspiraci   pro žákovské práce.

                                        Mgr. Š. Leknerová

Kulturní akce pro žáky naší školy

Interak�vní workshop k tématu mediální výchovy





Krátce z dalších ak�vit školy
Žáci 3. tříd zavítaly na školu v přírodě do 

loupežnického kraje - Tolštejnského 
panství. Ve dnech 26. až 31. 5. 2019 plnili 
úkoly, které jim zadal loupežník Vilda. Žáci 
si školu v přírodě pořádně užili a své zážitky 
si pečlivě zapisovali do deníku.

Ve škole v přírodě v Lubenci byli od 13. 6. 
do 20. 6. 2019 žáci 4B, 4C, 6B, 7B, 8A, 8B, 8C 
a 9A. Jej ím tématem bylo v rámci 
c e l o p o b y t o v é  h r y  c e s t o v á n í  p o 
jednotlivých kon�nentech a zachraňování 
ohrožených zvířat a rostlin. 

Ke konci školního roku patří také účast 
našich žáků na různých výukových 
programech a školních výletech - např. 
prvňáci absolvovali výukový program v 
ZOO škole v Děčíně nebo žáci 7B v IQlandii v 
Liberci, žáci 4A se vydali za basketbalisty BK 
Děčín, další třídy putovaly po okolí České 
Kamenice, Děčína nebo se vydali na výlet 
na Jedlovou, oblíbeným místem je také 
Praha. Všechny tyto akce pomáhají ke 
stmelování třídních kolek�vů a budování 
pozi�vního klimatu ve škole.

Poslední školní týden patři l  také 
společné akci žáků 8. tříd a žáků 3. tříd, akci 
na poznání prostředí, ve kterém se budoucí 
čtvrťáci budou pohybovat od 1. září 2019. 
Patroni – osmáci si pro své mladší 
spolužáky připravili zábavnou poznávací 
hru, v rámci které při plnění různých úkolů 
poznávaly dě� prostředí budovy NOVA. 
Spolupráce bude pokračovat také v dalším 
školním roce.

Prodej domu
Prodám bytový dům s byty 

2 x „3+1“ a 2x „1+1“. Byt 3+1 ihned volný.
Cena: 1,6 mil. Kč 

(při rychlém jednání do konce srpna 
sleva 20 % - 1.280 tis. Kč).

Nájmy stačí k úhradě hypotéky.
Lokalita: Benešov n. Pl., Opletalova 524 

(u parku - fota pošlu e-mailem). 

Ing. Viktor Víšek 
602163080

viktor.visek@damino.cz



                                       A. Matajová, M. Lanč

Dě� a žáci naší školy měli možnost ve čtvrtek 
13. 6. 2019 navš�vit v rámci Dne otevřených 
dveří nově instalovanou kogenerační jednotku     
v kotelně na benešovském sídliš�. Dozvěděli se                   
o fungování místní teplárny, o výrobě a rozvodu 
tepla, o výhodách a nevýhodách tohoto zdroje    
a mnoho dalšího. Vše bylo přizpůsobeno věku 

návštěvníků. Načerpané informace využijí žáci 
např. v hodinách fyziky, ale i v běžném životě.     
Na závěr žáci soutěžil i  o zajímavé ceny                
od společnos� E.ON, která je investorem                   
a provozovatelem zdroje.

Den otevřených dveří v kotelně BTS

Z benešovské farnos�
Vá že n í  a  m i l í  p řáte l é ,  zd rav í m  Vá s                      

od benešovského kostela. Kostel je jednou             
z dominant města a zvlášť v létě se stává cílem 
mnoha návštěvníků města. Zadní vchod bývá 
proto denně otevřený k nahlédnu�. V nástěnkách 
u bočního vchodu se snažím vyvěšovat texty 
zajímavé a poučné.

V úterý 30. července v 18 hodin bude poutní 
mše svatá v malé skalní kapli svatého Ignáce         
ve Všemilech (opět snadno k nalezení na 
www.mapy.cz).

Ještě je vhodné uvést, že se připravuje první 
část opravy krovu střechy kostelní věže                  

v Benešově v hodnotě 330 �síc Kč, která by nebyla 
možná bez dotace Ústeckého kraje a také 
Biskupství litoměřického.

      Fran�šek Hylmar, duchovní správce farnos�

mobil 603 547 920 nebo na e-mailová adresa: 
farnost.benesov@dltm.cz. Osobně je možné 
setkat se nejlépe po bohoslužbách v pátek asi        
v 18 hodin a v neděli asi v 9.30 hodin. V kostele 
pamatujeme na potřeby města Benešova a jeho 
obyvatel.

I během léta se budou konat bohoslužby 
pravidelně   v pátek v 17.30 (kromě 9. srpna)         
a v neděli v 8.30. V první neděli měsíce míváme po 
mši zhruba od 9.30 neformální posezení u kávy      
a zákusků na faře. Budete určitě vítáni, přijdete-li.

Největším letním svátkem je slavnost 
Nanebevze� Panny Marie 15. srpna, kdy bude v 
18 hodin poutní mše svatá v kostele v Arnol�cích.

Letní doba prázdnin a dovolených přináší 
aspoň částečné zpomalení našeho životního 
běhu, a tak Vám přeji, milí přátelé, abyste si 
odpočinuli a načerpali na svých cestách a při 
rodinných a přátelských setkáních hodně 
inspirací, které by povznesly vašeho ducha.

Za zmínku stojí pozvání na neobvyklé letní 
bohoslužby v okolí Benešova. Na svátek svatého 
Jakuba,  apoštola,  patrona  světoznámé 
svatojakubské poutní cesty do San�ago               
de Compostella ve Španělsku, bude litoměřický 
biskup Jan Baxant sloužit bohoslužbu v kapli 
Panny Marie Prostřednice všech milos� a svatého 
Kryštofa v Markvar�cích (najdete ji snadno          
na www.mapy.cz) u příležitos� 15. výročí jejího 
vysvěcení.

V září zase začne vyučování náboženství pro 
dě� školního věku. Setkávání dospělých by také 
bylo možné, pokud by se našli zájemci. Kontakty 
na duchovního správce kostela jsou: 



Juniorské „Aprílové počasí“ získalo 
nejcennější kov hned na pě� pohárových 
soutěžích – v České Kamenici, dvakrát           
v Děčíně, v Benešově nad Ploučnicí a České 
Lípě. Parádní výkon děvčata předvedla také 
na mezinárodním finále MIA fes�valu          
v pražské Lucerně, kde se tato choreografie 
umís�la na naprosto skvělé STŘÍBRNÉ 
příčce. Juniorky v letošním roce postavily 
také malou formaci,  která se svou 
choreografií „Harry Po�er“ přivezla taktéž   
z každé soutěže cenný kov. Nejlépe se 
děvčatům dařilo v České Kamenici,            
kde v konkurenci šes� týmů vybojovaly 
stříbro a v Duchcově, kde na krk pověsily 
zlatou medail i ,  a porazily tak další                 
3 soubory. Naprosto báječné bronzové 
u m í s t ě n í  s i  d ě v č a t a  v y t a n č i l a  n a 
mezinárodním finále MIA.

Berušky a Ladybirds Benešov nad 
Ploučnicí mají za sebou pravděpodobně 
nejúspěšnější soutěžní sezónu ve své 
dosavadní historii. 

Ani mladší slečny nezůstaly za svými 
staršími kamarádkami pozadu – sólistka 
Viktorka je ve své premiérové sezóně 
nositelkou hned 3 zlatých medailí (Děčín, 
Benešov nad Ploučnicí, Duchcov) a kadetky 
se svojí „Lekcí kung-fu“ zvládly svůj 
nejcennější kov vybojovat v České Lípě. 

T í m t o  d ě k u j i  v š e m  t r e n é r k á m                    
a asistentkám (Ivance, Denče, Nikče, Barče, 
Káje, Týnce a Aničce) za skvělou práci po 
celý rok. Velké poděkování patří také Hance 
Šimkové a Kačce Sukovaté za úžasnou          
a obětavou péči o tým kadetek během 
všech soutěží. Dále pak všem rodičům         
za finanční a psychickou podporu dě�           
a fandění na soutěžích. A v neposlední řadě 
CDM v Benešově za záš�tu a podporu naší 
činnos�. Již nyní netrpělivě vyhlížíme další, 
v pořadí již 13. sezónu.

Přeji krásné léto nejen fanouškům 
mažoretkového sportu.

                                       Jiřina Růžičková
www.mazoretkybenesov.webnode.cz

Zlatá sezóna benešovských mažoretek



Snaží se získat informace o vaší současné 
smlouvě. Údaje pak může zneužít pro uzavření 
smlouvy s jiným dodavatelem. Současný 
dodavatel energií vaše údaje má a nepotřebuje je 
získávat znovu.

Mluví o podezřele vysokých úsporách, které 
ale ve skutečnos� nevycházejí z vaší skutečné 
spotřeby nebo distribuční sazby. Může se pak 
stát, že ušetříte velmi málo, nebo dokonce 
zapla�te ještě víc.

Stalo se vám to také?

Podomní prodejce se vydává za obchodního 
zástupce ČEZ. V takovou chvíli si buďte jis�,          
že nejedná za ČEZ. Podomní prodej od roku 2017 
nevyužíváme.

I přesto, že nekalé prak�ky při prodeji 
energií nejsou žádnou novinkou a jsou 
všeobecně známé, stále se setkáváme            
s příběhy spoluobčanů, kteří neseriózním 
obchodníkům a jejich nátlaku podlehli. 
Náprava je pak často složitá a zdlouhavá. 
Nejlepší obranou je vědět, jak takového 
obchodníka poznat a jak se nekalým 
prak�kám bránit.

Nechce vám dát čas na rozmyšlenou a spěchá 
na podpis smlouvy s �m, že nabídka je časově 
omezená. Ve skutečnos� je ale taková smlouva 
plná chytáků a skrytých poplatků.

Přesvědčuje vás, že budete mít zaručeně nižší 
cenu, ale už neříká, že jím uvedená cena je bez 
DPH, nebo dokonce není kompletní. Mohou vás 
pak zaskočit další, skryté poplatky.

Podepsali jste na první pohled výhodnou 
smlouvu, ale pak jste zjis�li, že vás napálili             

a nevíte co dál? Takovou zkušenost mají �síce lidí. 
Důležité je řešit to co nejdříve.

Zavolá vám a chce si po telefonu domluvit 
osobní schůzku za účelem úpravy vaší stávající 
smlouvy. Tímto způsobem se snaží podomní 
prodejci obejít zákaz takového prodeje ve vaší 
obci.

Ke s�žnos� připojte jako důkaz výsledek 
reklamačního řízení, kopie písemných materiálů, 
zejména smlouvu, dosavadní korespondenci         
s dodavatelem a případně další materiály,       
které máte k dispozici.

Jak odhalit neférového prodejce?
Velmi často se jedná o podomního prodejce, 

který se snaží vnu�t k vám domů pod falešnými 
záminkami, např. kvůli kontrole elektroměru.

Nabídku nechce předat písemně. Vy si tak 
nabídku nemůžete v klidu projít a porovnat se 
svou současnou smlouvou.

Nabízí vám žárovky zdarma, když podepíšete 
smlouvu. Už se ale nedozvíte, že pokud si to 
později rozmyslíte, zapla�te klidně i několik �síc 
korun právě za žárovky „zdarma“. 

Odstoupení od smlouvy nebo její výpověď
Pokud jste smlouvu uzavřeli mimo pobočku 

(např. po telefonu nebo u vás doma), jak to v 
těchto případech běžně bývá, a chcete své 
rozhodnu� změnit, máte tyto možnos�:

Podle zákona (§ 1829 občanského zákoníku) 
máte právo od smlouvy odstoupit do 14 dnů od 
jejího uzavření bez jakýchkoli sankcí.

O d s t o u p e n í ,  p ř í p .  v ý p o v ě ď ,  za š l e t e 
doporučeně na adresu dodavatele, se kterým jste 
smlouvu uzavřeli. Vzory a další informace najdete 
na stránkách .Energe�ckého regulačního úřadu

Nový dodavatel odstoupení od smlouvy 
nebo její výpověď neuznal?

Podejte u něj reklamaci. Pokud to bude 
potřeba, využijte všechny možné způsoby 
reklamace, např. zavolání na zákaznickou linku, 
kontaktování reklamačního oddělení nebo 
například ombudsmana, pokud ho společnost 
má.

V případě, že dodavatel vaší reklamaci vyhoví, 
je všechno v pořádku. Pokud reklamaci zamítne, 
pošlete s�žnost na Energe�cký regulační úřad, 
který vykonává dozor nad dodržováním 
povinnos� v oblas� energe�ky.

Další možnos�, kterou vám umožňuje zákon (§ 
11a odstavec 3 energe�ckého zákona), je 
vypovězení smlouvy od okamžiku jejího 
uzavření až do 15. dne po zahájení dodávek 
energií, také bez sankcí. 

Ve s�žnos� uveďte celé jméno, adresu 
trvalého bydliště, adresu pro doručování, telefon 
a případně e-mail. Dále uveďte informace             
o odběrném místě, tj. místo a číslo odběrného 
místa a také kód EAN/EIC, případně i číslo 
smlouvy. Dále je potřeba uvést název dodavatele, 
jehož se vaše s�žnost týká, jeho IČ a sídlo.            
Do s�žnos� podrobně popište situaci, průběh 
reklamace a další informace, které uznáte za 
důležité.

Kontakty, kam s�žnost zaslat, a další 
informace, jak se bránit nekalým prak�kám, 
najdete na stránkách Energe�ckého regulačního 
úřadu:  www.eru.cz

Braňte se nekalým prodejcům energií



!
!

více informací získáte webových stránkách krajského úřadu:

nebo osobně na městském úřadě v Benešově n. Pl.



Benešovský slunovrat obrazem



V sobotu 1. června 2019 se konal turnaj 

našich dětských tenisových nadějí.  Turnaje 

se zúčastnilo celkem 8 hráčů, kteří byli 

rozděleni do 2 věkových kategorií na starší      

a mladší žáky. V každé skupině hráli 4 hráči.

Na závěr přeji všem mladým hráčům, ať se 

neustále zlepšují a tenis je pro ně hrou,      

která je bude vždy bavit.
V kategorii mladší žáci zvítězil Marek 

Betlach, viz níže kategorie mladší žáci.

V kategorii mladší žáci se hrálo také          

na 1 zkrácený set, ale pouze do  4  gemů.

V kategorii starší žáci se hrálo podle 

tenisových pravidel na 1 zkrácený set a to do 

5 gemů. 

Dále bych touto cestou chtěl poděkovat 

všem sponzorům. Městu BENEŠOV NAD 

PLOUČNICÍ, které přispělo finanční částkou, 

p .  P a v l o v i  U r x o v i  a  j e h o  fi r m ě                      

PRO-REKLAMA.cz, který věnoval dětem 

trička s logem tenisového oddílu, P. Z. Váňovi 

z firmy NBB BOHEMIA s.r.o., stejně tak Aleně 

Houškové za ZOO DĚČÍN a S. Holingerové      

za ČEZ, a.s., všem za věcné ceny.
Dalš í  poděkování  patř í  rozhodčím               

R .  P ro va z n í ko v i ,  M .  Po d o l í n s ké m u                   

a I. Š�pkové.

Přestože se turnaje zúčastnilo jen 8 hráčů   

z důvodů nemocí, různých škol v přírodě, 

viděli jsme zajímavá utkání a vyrovnané 

souboje. 

Mezi staršími žáky, ač mladší žák, zvítězil 

Samuel Feistner, zbylí 3 starší žáci měli stejně 

bodů a rozhodovalo tedy skóre mezi těmito 

hráči, viz níže konečné výsledky kategorie 

starší žáci.

Samozřejmě děkujeme našemu správci     

p. J. Strakovi s manželkou.

Turnaj dě� na zahájení tenisové sezóny

  Starší žáci
  1.Samuel Feistner
  2.Marek Š�pek
  3.Petr Š�pek
  4.Jakub Scháněl

  Mladší žáci:
 1.Marek Betlach
 2.Mar�n Podolínský
3.Violka Seifová
4.Mar�n Tojmar

Konečné výsledky:



3. místo – Anna Halešová a Tereza Antonišinová 

Všem zúčastněným moc děkujeme              
a těšíme se na příš� rok. 

Výsledky:

3. místo – Jiří Tojmar

1. místo – Claudie Pozdrazilová

3. místo – Petra Zárubová

Kategorie muži : 

Kategorie dě� starší:Šestnáctá hodina patřila dětské kategorii, 
která vyběhla v počtu 13 dě�. V 18 hodin 
odstartoval hlavní závod dospělých běžců    
na 5 km. Každé umístění dostalo krásnou 
medaili a ceny, které předal náš vzácný host, 
olympionik a několikanásobný mistr světa ve 
skikrosu, Tomáš Kraus, kterému děkujeme za 
podporu této akce v našem městě.

1. místo – Adam Podrazil

1. místo – Veronika Legnerová

3. místo – Karolína Bříšková

2. místo – Jiří Klouček 

2. místo – Matěj Bartáček

1. místo – Petr Bříško

Celým odpoledním programem nás 
doprovázel moderátor a DJ Tomáš Ke�ner.

2. místo – Petr Kolesa

Ve středu 19. 6. vyběhlo v jeden čas na 
počest založení Mezinárodního olympijského 
výboru po celé republice více než 75 �síc 
běžců. Benešov nad Ploučnicí se zapojil letos 
poprvé. Zúčastnilo se 49 závodníků.

Kategorie dě� mladší:

Kategorie ženy : 

2. místo – Zdeňka Čvančarová 

T-mobile olympijský běh





Pozvánka na Světový den strážců přírody
Srdečně vás zveme na oslavu Světového dne 

strážců přírody, který připadá sice na poslední 
den července, ale oslavujeme jej nejbližší 
sobotu, abychom mohli při té příležitos� 
seznámit širokou veřejnost s činnos� strážců      
v  jednotl ivých chráněných kraj inných 
oblastech, národních parcích a v ostatních 
oblastech v České republice. Snažíme se také 
ukazovat činnost strážců ve světě. World ranger 
day vznikl hlavně pro uctění památky strážců, 
kteří od posledního světového dne přišli            
v průběhu služby o svůj život. Uctění památky    
v České republice probíhá na několika místech, 
nejblíže k Benešovu nad Ploučnicí na Panské 
skále, kterou mnoho lidí zná pod starým 
názvem Varhany. Toto místo leží v CHKO České 
středohoří a zeměpisně patří do Benešovského 
středohoří, tedy do místa nesoucího název 
našeho města. V letošním roce v dlouhém 
seznamu Bohu žel nalezneme i jméno našeho 
zesnulého kolegy z CHKO České středohoří.

U informačního střediska také letos 
naleznete stanoviště s informacemi a materiály 

z národního parku České Švýcarsko, CHKO 
Labské pískovce, CHKO České středohoří, CHKO 
Jizerské hory, ale také z Asociace strážců přírody 
ČR, IRF (Interna�onal Ranger Federa�on) a ERF 
(European Ranger Federa�on). K tomu zde 
bude prezentace AOPK ČR, která se bude líbit 
zejména dětem. Účastní se také Junior Rangers 
a členové ČSOP. Na místě oslavy najdete i živá 
zvířata, včelaře se svými produkty a ukázkou 
úlů, bude-li příhodné počasí, můžete se těšit na 
ukázky ze živé přírody, ale také na makro 
pohledy do říše hmyzu. Bude pamatováno        
na dě�, které si budou moci zasoutěžit. Chybět 
nebudou ani komentované prohlídky. Samotná 
Panská skála je důstojným místem v blízkos� 
trojmezí tří CHKO a to Labské pískovce, České 
středohoří a Lužické hory. Je to místo vhodné      
i svým zázemím coby cíl pro turisty, cyklisty,    
pro rodiny s dětmi a podobně.

Těšíme se a setkání s vámi v sobotu 
27.7.2019 v čase od 10:00 do 15:00 hodin.

Strážci z Benešova nad Ploučnicí Ota Dračka, 
Antonín Vorel a Radek Musil



Proč jsou stromy důležité?

„Anglický“ trávník nebo louka?

St ro my v y tvář í  kys l í k ,  z  atmo sfér y 
odčerpávají oxid uhličitý, čis� a ochlazují 
vzduch, snižují hluk, zlepšují kvalitu vody            
a zadržují vodu v krajině, brání erozi půdy, 
vytvářejí ekosystémy pro specifické organismy, 
poskytují jídlo a stavební materiál, vytvářejí s�n 
a naši krajinu krásnou, a to výhradně na základě 
sluneční energie, vody a živin získaných z půdy. 
Člověk dosud ani zdaleka nevynalezl takto 
dokonalé zařízení.

Proto je třeba si stromů vážit a chovat se         
k nim ohleduplně. V našem městě jsem objevila 
několik neodborně až bezohledně ořezaných 
stromů viz fotografie. Za podobná poškození 
stromů může příslušný orgán státní správy   
např. Česká inspekce životního prostředí, 
správa CHKO nebo Magistrát města Děčín 
udělit pokutu ve výši až 100 �s. Kč u fyzické 
osoby a až 1 mil. Kč u právnické osoby.

                      Ing. Hana Karlíčková, odbor VŽPPokud se již chyba stala a náš strom nemá 

dostatečný prostor, lze provést odborný ořez 
stromu v souladu se standardy řezu stromů        
a v nejzazším případě, pokud hrozí nebezpečí 
škod na životě či na majetku, strom pokácet. 
Povolení k pokácení stromu rostoucího mimo 
les je třeba, pokud je obvod kmene ve výšce 
130 cm větší než 80 cm. Podrobnější informace 
vám rádi poskytneme.

Tomu, aby nám strom nepřekážel, je potřeba 
předcházet již při jeho výsadbě. Než vysadíme 
určitý druh stromu, je potřeba si uvědomit,       
do jaké výšky a šířky může dorůst a dopředu mu 
takový prostor vyčlenit.

Zvažme, jestli opravdu musíme každou chvíli 
sekat i rozlehlou zahradu na cen�metr, protože 
to tak má soused nebo bude pro nás lepší častěji 
sekat jen tu část, kterou opravdu využíváme        
a zbytek bude trávník, na kterém vykvete 
p e t r k l í č ,  p a m p e l i š ka ,  m o d r ý  z v o n e k , 
sedmikráska, kopre�na a budou tam létat včely, 
čmeláci, motýli a jiný drobný hmyz.

Přesto, že nás trápí dlouhodobá sucha, 
usychají stromy a keře, na většině zahrad vidíme 
na krátko střižený trávník. Lidé stále více 
požadují ,  aby takto vypadala i  veřejná 
prostranství. ALE takovýto trávník je biologická 
poušť!

Vyšší tráva potažmo louka je nejen okrasná, 
také zadržuje v půdě vodu, zachytává rosu, žije     
v ní hmyz, ochlazuje vzduch, zachytává prach. 
Pokud se seká dvakrát ročně ve správnou dobu, 
jak to dělali naši předci, i to luční kví� se na ní 
objeví. Mohu potvrdit z vlastní zkušenos�. 
Pochopitelně jde i o peníze a nevidím na tom nic 
špatného. Spotřebuje se méně benzínu, vytvoří 
se méně zplodin, je méně hluku ze sekaček, 
který obtěžuje sousedy. Následně se ušetří 
peníze za stále vzácnější vodu, protože nízký 
trávník rychle vysychá a lidé ho zalévají. Navíc      
v takových trávnících nepřežije žádný hmyz. 
Výsledkem velkého snažení je jen mrtvá zelená 
plocha, která polyká peníze, čas, energii.

V této době klima�ckých změn a narušené 
přírody je potřeba změnit přístup k údržbě 
pozemků.

Řada měst snižuje počet sečí u některých 
městských trávníků, nechce, aby veřejná 
prostranství byla jen „zelený beton“.  I my máme 
několik lokalit, kde tento přístup můžeme 
aplikovat, např. louka pod jídelnou, louka pod 
Táborským vrchem, louka pod Valkeřickou ulicí, 
možná i menší úseky v parcích. Pojďme společně 
přiblížit náš životní styl přírodě a udržet ji živou     
a krásnou.

           Ing. Hana Karlíčková, Odbor VŽP



Ve středu 12. 6. 2019 si předškoláci se 
svými rodiči odběhli ze školky do školy, aby 
někteří z nich byli pasováni na prince           
a princezny a vstoupili tak do „školního 
království" s jejich budoucí učitelkou      
Mgr. Janou Stromkovou. Ti druzí s paní 
učitelkou Mgr. Mar�nou Rejmanovou 
odstartovali svůj let na planetu jménem 
„ Š ko l a "  p í s n i č ko u  a  v l a s t n o r u č n ě 

vyrobenou vesmírnou raketou. Program 
doplnili svými tema�ckými pohádkami 
jejich starší kamarádi z 3. A a 3. C. Společné 
tvoření dě� a rodičů bude základem pro 
výzdobu jejich tříd pro zahájení školního 
roku. Rodiče si domů odnesli seznam 
potřeb pro budoucího prvňáčka a desatero, 
co by dítě mělo umět při nástupu do školy.

Mgr. M. Rejmanová

Ve čtvrtek 27. 6. 2019 se v benešovském 
kině se svou školní docházkou rozloučilo        
35 vycházejících žáků. Po slavnostním zahájení 
a přivítání hostů, předvedli žáci úchvatné 
taneční vystoupení Andělé a démoni, které     
s nimi připravil V. Krejčí. Následovaly 
připravené prezentace obou tříd a po nich se 
se žáky rozloučil ředitel školy Mgr. J. Zelený      
a také starosta města pan P. Urx. Pak už 
vycházející žáci obdrželi z rukou svých třídních 
u č i t e l e k  M g r.  M .  P i l n á č k o v é  ( 9 A )                        
a Mgr. J. Novotné (9B) a vedení školy své 

závěrečné  v ysvědčen í ,  pamětn í  l i s t                   
a od vedení města drobný dárek. Po té byli 
představeni žáci, kteří povinnou školní 
docházku  ukonč i l i  s  v yznamenán ím                   
– V. Mar�nek, K. Městková, P. Pongráczová,      
J. Soor, N. Štechmüllerová, N. Šimonová,        
B. Brousilová, S. Petrová a R. Heinzel, kteří si 
odnesli dárek od vedení školy. Na závěr 
absolven� naší školy poděkovali svým 
rodinám a kytkou také svým pedagogům. 
Všem našim letošním absolventům přejeme 
hodně úspěchů v jejich dalším životě.

Setkání s budoucími prvňáčky 

Slavnostní vyřazování žáků 9. ročníku



Permanentky 

Dospělí                  350,- 

Děti (6-18 let)          150,-

k dostání na pokladně koupaliště 

Koupaliště nabízí permanentky na 10 vstupů.

V poslední hodině provozu koupaliště, 
budou v bazénu vyhrazeny dvě dráhy pro 
kondiční plavání. 

červenec - srpen

pondělí - neděle:  10:00 - 20:00
VSTUPNÉ

Dospělí.................50,-

Důchodci..............20,-

Dě� (6-18 let).......25,-

Dě� (do 6 let)......zdarma
Invalidé po předložení průkazu ZTP, ZTP/P.....zdarma

Koupání v poslední hodině provozu: dospělí 25 Kč, důchodci a dě� 10 Kč.

V případě nepříznivého počasí info o otevírací době na:
www.službynemesov.cz www.benesovnpl.cz a 

Termální koupaliště
Benešov nad Ploučnicí

provozní doba 





H E D V I K A  
H E N D R I C H O V Á .
S láskou na ní stále 
vzpomínáme.

D n e  2 . 7 . 2 0 1 9 
v z p o m e n e m e  n a
smutné výročí, kdy nás 
n a v ž d y 
opus�la  naše  mi lá 
maminka paní 

Dcery s rodinami

Také si připomeneme již 10 výročí,
a to 15.7.2019,  kdy jsme se musely
r o z l o u č i t  s  n a š í  m i l o u  š v a g r o v o u
p a n í  I R E N K O U  H E N D R I C H O V O U .
Vzpomínáme na ní.

Provozní doba
městské knihovny 
 letní prázdniny (červenec, srpen)

Pondělí    12:00 - 17:00
Středa     12:00 - 17:00

Dne 8. 6. vyjela jednotka k asistenci při 
bourání domu do Malé Veleně a v pondělí 
11.6. byla jednotka vyslána do ulice 
Sokolovská, k nahlášeným uvolněným 
střešním plechům, které hrozily pádem        
do vozovky.

Za měsíc červen zasahovali hasiči,             
v Benešově nad Ploučnicí a okolí, jako 
technická pomoc v jedenác� případech při 
odstranění stromu.

Děkuji městskému úřadu za blahopřání   
k mému životnímu jubileu a též sboru 
dobrovolných hasičů. Dárky mě velmi 
potěšily. 

           Vřele děkuje Stanislava Mar�nková

Ze zásahů JSHD

Poděkování
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